

# SAVE THE DATE!



## online breakfast for village renewers

With the "Breakfast for Village Renewers" the European ARGE for Rural Development and Village Renewal offers an online format for all those, who are involved in the development of villages and communities – both in theory and especially in practice.

Each breakfast focusses on a specific topic related to local development and, above all, offer one thing: ideas and inspiration on how to tackle challenges and solve problems.

At the heart of the format is the presentation of best practice examples from various regions of Europe and the opportunity to exchange ideas with local stakeholders, learn from one another, and build networks.

It dem Dorferneuerungsfrühstück bietet die Europäische ARGE Landentwicklung und Dorferneuerung ein Online-Format für all jene, die in Theorie und Praxis mit der Weiterentwicklung von Dörfern und Gemeinden befasst sind.

Jedes Frühstück widmet sich einem besonderen Themenfeld der kommunalen Entwicklung und bietet vor allem eines: Ideen und Inspirationen, wie man Herausforderungen und Probleme lösen könnte.

Im Zentrum steht dabei die Präsentation von Best Practice Beispielen aus verschiedenen Regionen Europas und die Möglichkeit, sich mit Akteur:innen vor Ort auszutauschen, voneinander zu lernen und sich zu vernetzen.

Invitation to the third "Breakfast for Village Renewers"

## LOCAL SHOPPING, BETTER LIVING

Thursday, March 26, 2026  
8:30 – 10:00 a.m., online via Zoom

The third online "Breakfast for Village Renewers" is dedicated to the question of what can be done to preserve brick-and-mortar retail, to make local shopping attractive, and to ensure local supply. Beyond the provision of everyday goods, the focus is also on how new ways of attracting customers can be found through multichannel and omnichannel retail models, as well as on how multifunctional spaces for meeting and experience can enhance the attractiveness of the shopping experience.

The Breakfast for Village Renewers will be held partly in English, partly in German; AI generated subtitles in other languages will be available through the Zoom-app.



Donnerstag, 26. März 2026  
8:30 – 10:00 Uhr, online via Zoom

Das dritte online Dorferneuerungsfrühstück widmet sich der Frage, was getan werden kann, um den stationären Handel zu erhalten, um das Einkaufen vor Ort attraktiv zu machen, um die Nahversorgung zu gewährleisten. Über die Versorgung mit Gütern des täglichen Bedarfs hinaus geht es auch darum, wie mit Modellen von Multichannel und Omnichannel Retail neue Wege gefunden werden können, um Kunden zu gewinnen, und auch darum, wie mit multifunktionalen Begegnungs- und Erlebnisräumen das Einkaufserlebnis attraktiviert werden kann.

Das Dorferneuerungsfrühstück wird zum Teil auf Englisch, zum Teil auf Deutsch abgehalten; AI-generierte Untertitel in anderen Sprachen werden durch die Zoom-App bereitgestellt.